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رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی گفت: برای حل مشکلات تحریمی هم 
ساده نگری نباید داشت. یعنی فکر نکنیم با یک لبخند و با یک ملاقات و دست دادن، 

مسائل حل می شد. این طور نیست.
کمال خرازی، وزیر امور خارجه دولت اصلاحات و رئیس شورای راهبردی روابط خارجی در 
گفت وگویی با ایرنا، به بیان عوامل ناامیدی ها در میان جامعه ایرانی پرداخت و فشار اقتصادی 
ناشی از تحریم را یکی از آنها خواند. خرازی گفت: »اگر ما از نظر اقتصادی مشکل نداشته باشیم و 
منابع مالی در اختیار ما باشد و جوانان ما حمایت شوند، دلیلی ندارد که دانشجوهای ما بخواهند 
خارج بروند. چون این حمایت ها اینجا کم و در آنجا گسترده است و جاذبه دارد، جوان می گوید 
برای اینکه بتوانم در حوزه علمی و تحصیلی یا در حوزه تجاری یا صنعتی خودم کار کنم، آنجا 
شرایط فراهم تر است و می رود آنجا.« او البته به ساختار داخلی و ناکارآمدی دستگاه های کشور 

هم اشاره کرد و آنها را دلیل به وجود آوردن چنین شرایطی دانست.
خرازی راه حل آن را هم در این دانست که با ریشه یابی و یافتن علت های اصلی، مشکلات 
اصلاح و برطرف شود. او معتقد است: »تا این اتفاق نیفتد، متأسفانه این فضاها در بین جوان ها 

موجب ناامیدی می شود. لذا شرایط امروز با شرایط آن زمان خیلی متفاوت است.«
وی اضافه کرد: »ما در یک نوع جنگ روانی و جنگ اقتصادی قرار گرفته ایم. باید متناسب با 
این جنگ بتوانیم از خودمان دفاع کنیم. روابط خارجی، روابط اقتصادی و فضای روانی و فرهنگی 
کشــور عوامل تعیین کننده هستند. اگر مردم شارژ شوند و احساس کنند که واقعاً به نیازهای 
آنها پاسخ داده می شود و رضایت آنها جلب بشود، حتی تحت فشار اقتصادی هم می ایستند و 

حمایت خودشان را ادامه می دهند.«
رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی، عامل اصلی بقای جمهوری اسلامی را ایستادگی 
مردم دانست و تأکید کرد: »بالاخره نارضایتی هست، ولی مردم حامی جمهوری اسلامی و انقلاب 
هستند و حاضر نیستند از آرمان های شان دست بردارند، هرچند که تحت فشارهای اقتصادی 
هستند. البته باید راه حلی برای این مشکلات پیدا کرد و نمی شود همین طور ادامه داد به امید 
اینکه این حمایت ها ادامه پیدا کند. چون بالاخره نارضایتی در روحیه مردم و میزان حضورشان 
و حمایت شــان تأثیر می گذارد. وقتی شادابی و امیدواری لطمه دید، طبیعتاً روی نتایج کار اثر 
می گذارد. لذا از ابعاد مختلف باید این مسئله را بررسی کرد. هم ابعاد روابط بین المللی و سیاست 
خارجی که چه  کار می توان کرد تا مشــکلات کشــور از نظر اقتصادی حل شود، هم در جهت 
کارآمدی دولت ها که چه  کار می شــود کرد که دولت ها کارآمدتر شوند و بتوانند تصمیماتی را 

بگیرند که در جهت رفع مشکلات باشد.«
خرازی در ادامه این مبحث، با بیان اینکه امید الزاماً به نوع حکومت خیلی وابسته نیست، 
گفت: »حکومت هایی وجود دارند که از نظر سیاسی متمرکز، سختگیر و تک حزبی عمل می کنند. 
نمونه اش چین که یک حکومت تک حزبی، کمونیستی و همه چیز تحت کنترل است. ولی می بینید 
که مردم چین الان چقدر امیدوار هستند و چقدر شاداب و فعالند؛ در صحنه اقتصادی، در صحنه 
سیاسی، در صحنه زندگی اجتماعی خودشان. درست است که نوع حکومت ها مهم است، ولی 
الزاماً این طور نیست که اگر نوع حکومت متفاوت باشد، امیدواری مردم هم از بین خواهد رفت.«

بزرگ بودن دولت، یک مشکل اقتصاد است
خرازی در ادامه با اشــاره به اصل ۴۴ قانون اساســی که شخص رهبری هم بارها و بارها بر 
اجرای آن تأکید داشته اند، اما به درستی اجرا نشد، گفت: »دولت ها متصدی هستند و شرکت های 
بزرگ ما اغلب دولتی یا خصولتی هستند. این یعنی کار دست مردم نیست، در حالی که دولت 

باید کار را به دست مردم بدهد و حمایت کند تا مردم شرکت های بزرگ را تأسیس کنند.«
وی به یکی از اشــکالات اقتصاد کشــور ما اشــاره کرد و گفت: »یکی این است که دارای 
شــرکت های بزرگ نیستیم. شرکت وقتی بزرگ باشــد، خیلی از مسائل بین المللی خودش را 
حل می کند. مثلًا در موضوع صادرات، وقتی شرکت بزرگ است، می تواند برود و بازاریابی کند 
و زمینه های حل مشــکلات را فراهم کند و صادرات بیشــتری داشته باشد. جمعیت ایران که 
جمعیت بزرگی نیست. فقط ۸۵ میلیون است. بازار ایران برای یک شرکت بزرگ کافی نیست 

و لذا باید صادرات داشته باشد.«
خرازی برخی اقدامات اول انقلاب را اشتباه خواند و گفت: »ما از اول انقلاب اشتباه کردیم 
و شــرکت های بزرگ خودمان را مصادره کردیم و اجازه ندادیم به قوه خودشــان باقی بمانند و 
بتوانند رشد بیشتری کنند. در طول این مدت هم حمایت نکردیم که شرکت های بزرگی تأسیس 
شوند. برخی از شرکت ها نسبتاً بزرگ شده اند و می توانند عرض اندام کنند و در کشورهای دیگر 
شعبه دارند و دارند خوب کار می کنند. این نشان می دهد که اگر حمایت شوند، می توانند نقش 

بسیار برجسته ای را داشته باشند.«
وی در ادامه افزود: »خیلی از شــرکت های بزرگ ما هم دولتی هستند. مثل شرکت نفت، 
پتروشیمی، شرکت گاز، اینها همه دولتی هستند در حالی که دولت ها صرفاً باید مقررات بگذارند، 
حمایت کنند تا این شرکت ها جان بگیرند و بتوانند توسط مردم این کارها را انجام بدهند. البته 
ضوابط خیلی مهم است که کسی فرصت سوءاستفاده نداشته باشد. نظارت و ضوابط باید باشد، 

بنابراین یکی از اشکالات ما تصدی گری و فربه بودن دولت هاست.«
خرازی به حل مشکلات در قالب دیپلماسی اشاره کرد و گفت: »برای حل مشکلات تحریمی 
هم ساده نگری نباید داشت. یعنی فکر نکنیم با یک لبخند و با یک ملاقات و دست دادن، مسائل 
حل می شــد. این طور نیست. البته باید در صحنه سیاست خارجی حضور فعال داشت و تلاش 
کرد که بر اســاس مبانی کشــورمان مسائل را دنبال و به نتیجه برسیم. این هم باید شرایطش 

فراهم شود که ان شاءالله در قالب دیپلماسی کار را پیش برد.«

سرمایه گذاری یک میلیون دلاری 
در تولید صفحات پنل خورشیدی

 همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اســتان همدان از سرمایه گذاری یک میلیون 
دلاری جهت تولید صفحات پنل های خورشیدی در همدان خبر داد و گفت: این پروژه 

با مشارکت صنعتگران داخلی و خارجی انجام می شود.
احمد شــانیان با بیان اینکه در این طرح، سرمایه گذاران چینی کارخانه ای پیشرفته برای 
تولید قطعات پنل های خورشیدی در منطقه ویژه اقتصادی جهان آباد فامنین راه اندازی می کنند، 
افزود: این ســرمایه گذاری دو جانبه، گامی مهم در جهت خودکفایی در تولید تجهیزات انرژی 

خورشیدی و کاهش وابستگی به واردات محسوب می شود.
وی با تاکید بر اینکه این کارخانه قرار اســت با بهره گیری از فناوری پیشــرفته خارجی و 
توانمندی های بومی، قطعات کلیدی پنل های خورشیدی را تولید و بخشی از نیاز داخلی کشور 
را تامین کند، عنوان کرد: با تکمیل این کارخانه، همدان به یکی از قطب های تولید تجهیزات 
خورشــیدی در غرب ایران تبدیل می شــود که نقش مهمی در تحقــق اهداف ملی در زمینه 

انرژی های نو ایفا خواهد کرد.

مراتع چهارمحال و بختیاری 
در معرض تهدید قرارگرفته است

شهرکرد- خبرنگارکیهان:
رئیس اداره مرتع اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری چهارمحال و بختیاری گفت: 
با توجه به کاهش شدید بارش برف و باران درپاییز و زمستان امسال، مراتع این استان 

در معرض تهدید قرارگرفته است.
عزت الله ســلیمانی افزود: با توجه به وضعیت نامناسب میزان بارش ها در پاییز و زمستان؛ 
کاهش میزان تولید علوفه به دلیل وضعیت نامناســب میزان بارش ها در پاییز و زمســتان از 
مهم ترین پیامدهای خشکسالی در ماه های پیش رو است. سلیمانی با بیان اینکه به ازای کاهش 
هر میلی متر بارندگی یک کیلوگرم علوفه کاهش می یابد توضیح داد: بر این اساس استان امسال 

با کاهش محسوس تولید علوفه از مراتع رو به رو است.

درمکتب امام

آمریکا برای شما هیچ فایده ای ندارد
من به این آقایانی که اهل سدادند، اهل صلاحند، منتها اعوجاج فکری 
دارند، ]می گویم که [ آمریکا برای شــما هیچ فایده ای ندارد، دیگر گذشت 
آن وقت. امروز آنی که برای شــما برای دینتان برای دنیاتان فایده دارند 
این ملت اند، این ملت پابرهنه اســت. آن ملت سرمایه دار هم به درد شما 
 نمی خوردند، آنها همه برای خودشــان می کشــند، شماها را می خواهند

آلت دست قرار بدهند.
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عضو هیئت علمی دانشگاه باقرالعلوم)ع(:

تعابیر بلند و رسای آیت الله جوادی آملی 
در دفاع از ولایت فقیه و رهبر انقلاب اتمام حجت با كج اندیشان بود

عضو هیئت علمی دانشگاه باقرالعلوم)ع( مباحث استدلالی آیت الله 
جوادی آملی در دفاع از اصل ولایت فقیه، نظام اســلامی، حضرت امام 
 و رهبر معظم انقلاب را بســیار دقیق و عالمانــه و نوعی اتمام حجت 

با خرده جریان های منحرف و کج اندیش توصیف کرد.
حجت الاسلام حســن غفاری  فر، عضو هیئت علمی دانشگاه باقرالعلوم)ع( در 
گفت وگو با رسا، فرمایشــات آیت الله جوادی آملی و سخنان و مباحث استدلالی 
ایشــان در آیین رونمایی از تفسیر تســنیم در حمایت از اصل ولایت فقیه، نظام 

اسلامی، حضرت امام و رهبر معظم انقلاب را بسیار مهم و راهگشا توصیف کرد.
وی با استناد به حدیث العلماء ورثه الانبیاء خاطرنشان کرد: در میان نوبختی ها 
یک عالم کلامی حضور دارد و یک نوبختی دیگر نائب امام زمان )عج( اســت که 
برخی به عالم کلامی طعنه ها می زدند که چرا تو با این علم و دفاع از تشیع به عنوان 
نائب انتخاب نشده ای؟ آن عالم کلامی که نمونه امروزی او حضرت آیت الله جوادی 
آملی در عصر ماست به مردم گفت که بین کسی که بتواند نیابت امام زمان )عج( 

را داشته باشد با یک محدث، کلامی و سخنران فرق وجود دارد.
عضو هیئت علمی دانشگاه باقرالعلوم)ع( افزود: آنچه حضرت آیت الله جوادی 
آملی در رابطه با شخصیت و نیابت مقام معظم رهبری بیان کردند دقیقاً همانند 
رفتار و گفتاری بود که علی بن جعفر عموی امام رضا )ع( در رابطه با شخصیت و 

مقام امام جواد )ع( انجام دادند.
خواب مرحوم آیت الله امینی 

پس از انتخاب آیت الله العظمی خامنه ای به رهبری انقلاب 
وی خاطرنشان کرد: مرحوم حضرت آیت الله امینی نقل می کرد پس از انتخاب 
رهبر معظم انقلاب، شبی حضرت امام راحل را در خواب دیدم که در کفن مبارک 
خودشــان نشسته بودند و همین که رای به مقام معظم رهبری داده شد امام)ره( 

با خیال راحت با همان کفن دراز کشید.
استاد حوزه و دانشگاه با اشاره به اینکه نیابت مسئله ای فراتر از علم و مرجعیت 
است، اظهار داشت: سخن حضرت آیت الله جوادی بسیار دقیق بود، حساب نائب امام 
زمان )عج( از حساب همه بزرگان دیگر جداست و همه باید از ایشان اطاعت کنند.
حجت الاسلام غفاری فر ابراز داشت: فرمایشات حضرت علامه در این نشست 
مثل آخرین خطبه گهربار آیت الله طالقانی بود، مرحوم آیت الله طالقانی برای ایجاد 
وفاق بین نیروهای انقلاب بسیار از خود هزینه گذاشت و تلاش های بسیاری برای 
حفــظ افراد مذبذب کرد، وقتی که از مجاهدین خلق و گروه های دیگر قطع امید 
نمود در آخرین خطبه جانانه از امام خمینی)ره( دفاع کرد و علیه مخالفان انقلاب 

و امام فرمود من تحت فرمان امام خمینی)ره( هستم.
وی ادامه داد: خطبه حضرت آیت الله جوادی آملی فصل الخطاب تلاش شــان 
برای وفاق حول محور ولایت فقیه بود، برخی حتی با تلاش های این مرجع تقلید 

هم زیر پرچم رهبری نیامدند و علامه جوادی با این سخن اتمام حجت کرد.
صدر الحسینی:

تركیه نمی تواند خود را
از برخوردهای غیرانسانی در سوریه مُبرا بداند

کارشناس مسائل غرب آســیا گفت: قطعاً حامیان دولت الجولانی 
به ویژه ترکیه نمی توانند از مسئولیت خود نسبت به برخوردهای خشن و 

غیرانسانی در سوریه خود را مبرا بدانند.
سیدرضا صدرالحسینی در گفت وگو با مهر، با اشاره به تحولات اخیر در سوریه 
و کشتار بی رحمانه علویان در این کشور، اظهار داشت: موضوع رویدادهای روزهای 

اخیر در سوریه یک موضوع کاملًا اجتماعی - سیاسی است.
وی ادامه داد: عدم موفقیت حاکمان جدید برای حل چالش های جدی مردم 
در حوزه امنیت و اقتصاد مهم ترین موضوع به وجود آمده در رویدادهای اخیر است.
کارشناس مسائل غرب آسیا گفت: به دلیل نگاه طایفه ای و غیر جامع دولت 
کنونی ســوریه، مشاهده می کنیم یک اقدامات طایفه گرایانه برای بخشی از مردم 
سوریه اشکالات قابل توجهی را ایجاد کرده تا جایی که مقامات مسئول در حوزه 
حقوق بشــر اعلام کردند که در طول نزدیک به ۴ ماه گذشــته حدود ۲ هزار نفر 
از مردم ســوریه که عمدتاً علویان بودند به اعدام و ترور محکوم شــده و یا ربوده 
شدند؛ خود این مسئله در کنار عدم امنیت قابل قبول و اقتصاد فروریخته سوریه 
و مشــکلات عدیده ای که در حوزه عدم پرداخت حقوق و معیشت مردم در حال 

انجام است، باعث تحرکاتی در نقاط مختلف شده است.
صدرالحســینی عنوان کرد: تعدادی از فرماندهــان نظامی حکومت قبل نیز 
در این رابطه، مســلحانه اقداماتی را در استان های ساحلی سوریه انجام دادند که 
متأسفانه دولت الجولانی با غیرانسانی ترین شکل با این اعتراضات برخورد سخت 

و خشن کرده است.
کارشناس مسائل غرب آســیا افزود: قطعاً حامیان این دولت و به ویژه حامی 
همسایه سوریه یعنی ترکیه در این باره نمی تواند از مسئولیت خود نسبت به این گونه 

برخوردهای خشن و غیرانسانی خود را مبرا بداند.
دستاوردی دانش بنیان در صنعت فولاد

تجاری سازی سامانه هوشمند نظارت 
سطح ورق های فولاد در اصفهان  

اصفهان- خبرنگار کیهان: 
دانش ساخت سامانه هوشمند نظارت سطح ورق های فولاد در اصفهان 

بومی سازی و تجاری سازی شده است.
مدیرعامل این شــرکت دانش بنیان با بیان اینکه نصب سامانه نظارت سطح 
فولاد در ماه گذشــته در فولاد مبارکه و فولاد ورق خودرو چهارمحال و بختیاری 
بهره برداری شــد، گفت: تاکنون نصب این سامانه در این صنایع حدود ۹۰ درصد 
پیشرفت داشته است که با تکمیل مراحل یادگیری، در اوایل سال آینده در مدار 
بهره وری قرار خواهد گرفت. مهدی حیدری، مدیرعامل این شــرکت دانش بنیان 
ماموریت اصلی این شــرکت را بهره گیری از هوش مصنوعی و پردازش تصویر در 

رفع نیازهای متنوع صنایع به ویژه صنعت فولاد دانست.
  ایــن فناور، هزینه نمونه خارجــی فناوری پردازش تصاویــر صنایع را بین
۸۰۰ هزار دلار تا یک میلیون دلار اعلام کرد و گفت: با بومی سازی و هوشمندسازی 
این محصول دانش بنیان، به ازای نصب و یادگیری آموزشی هر دستگاه، حداقل از 

خروج یک میلیون دلار ارزی از کشور جلوگیری شده  است.
نماینده ولی فقیه در استان همدان:

نقش كانون های فرهنگی مساجد
باید برجسته تر شود

 همدان- خبرنگار کیهان:
نماینده ولی فقیه در اســتان همدان با بیان اینکه نقش کانون های 
فرهنگی مساجد باید برجسته تر شود، گفت: نباید به کارکردهای حداقلی 

مسجد اکتفا کنیم.
آیت الله حبیب الله شعبانی موثقی در جمع مسئولان کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان با اشاره به اینکه مسجد باید به معنای واقعی کلمه ملجاء همه مردم 

باشد، افزود: باید همه ارکان برای تحقق کارکرد حداکثری مسجد تلاش کنند.
وی یکی از عوامل موفقیت مساجد را توانایی جذب جوانان خلاق و مؤمن عنوان 
کرد و گفت: این هنر ارکان مسجد است که بتوانند جوانان را به مساجد جذب کنند.

جوان بهارستانی 
رتبه اول جوان سال استان تهران 

شهرستان بهارستان- خبرنگار کیهان:
  امیدرضا پرنلو  عنوان نخست جوان سال استان تهران را در بخش 

»فعالیت هاي ایثارگرانه و مذهبي« به خود اختصاص داد.
بر اســاس این گزارش، این  قاری و موذن 1۹ ساله شهرستان بهارستان که 
دارای بیش از ٧۰ رتبه برتر در مســابقات قرآن کریم در بیش از ۲۰ استان کشور 
و تلاوت  در 1۲ شــبکه ملي و بین المللي  اســت، در جشنواره تجلیل از جوانان 
 ســال استان تهران در بخش فعالیت هاي ایثارگرانه و مذهبي رتبه اول را به خود

 اختصاص داد.

کمال خرازی:

مسئله تحریم با یک ملاقات و لبخند 
حل نمی شود

قالیباف:

منتظر هیچ نامه ای از سوی آمریکا نمی مانیم
با بیان اینکه  رئیس  مجلس شورای اسلامی 
منتظر هیچ نامه ای از ســوی آمریکا نمی مانیم 
گفت: با استفاده از ظرفیت های عظیم داخلی و 
فرصت های توسعه  روابط خارجی با دیگر کشورها 
به چنان جایگاهی رســید که دشمن  می توان 
چاره ای جز رفع تحریم ها در قالب ادامه مذاکرات 
با کشورهای باقی مانده در برجام نداشته باشد. 
محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی 
روز گذشته )یکشــنبه 1۹ اسفندماه( در صحن علنی 
مجلــس طی نطق پیش از دســتور خود، گفت: رهبر 
معظم انقلاب اســلامی و ولی امر مسلمین جهان روز 
شــنبه در جمع کارگزاران نظام و خدمتگزاران مردم، 
راهبردها و راه کارهای مهمی جهت حل مسائل کشور 
بیان فرمودند که لازم است همین جا بر آمادگی کامل 
مجلس شــورای اســلامی در جهت اجــرای فرامین 
حکیمانه  معظم له و همراهی با سایر دستگاه های نظام 
مقدس جمهوری اســلامی در مســیر پیشرفت ایران 

عزیز تأکید نمایم.
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: رهبر فرزانه  انقلاب 
بر اولویت داشــتن حل مشکلات اقتصادی و معیشتی 
تاکید نمودند. ایشــان به صراحــت بیان کردند عمده  
تلاش دســتگاه ها باید متوجه موضوع حل معیشــت 
مردم باشــد. از همین روی عمده  تلاش ما مسئولان 
نظــام و نمایندگان مردم نیز باید به بهبود معیشــت 
معطوف شود و هیچ موضوعی نباید این اصل مسلم را 
به حاشیه ببرد؛ در نتیجه عمده  تلاش مجلس شورای 
اســلامی و نمایندگان نیز ان شاءالله بر حل مشکلات 
معیشتی معطوف خواهد شد و حفظ انسجام قوا را نیز 

شرط موفقیت این تلاش ها می دانیم.
وی عنوان کرد: تاکید رهبر حکیم انقلاب بر حفظ 
انسجام درونی دستگاه ها و انسجام میان قوا ، راهنمای 
عمل و نصب العین ماست. ایشان بر انسجام تمام سطوح 
قوا تاکید کردند و این همکاری و هم افزایی را شــرط 
اول پیشــبرد امور عنوان نمودند. تمامی مســئولان و 
کارگــزاران نظام جمهوری اســلامی ایران اگر خود را 
ولایتمــدار و علاقه مند به منافع ایــران عزیز و مردم 
می دانند، باید در راســتای انســجام و همکاری کامل 
میان دســتگاه ها و قوا قدم بردارند و بدانند که حرکت 
خلاف این راهبرد مشخص، خلاف منافع ملی و منویات 
ولی امر است. ما هدفی جز حل مشکلات مردم و کشور 
نداریم و این هدف مستلزم موفقیت دولت و همکاری 
قواست. امید داریم تمامی خدمتگزاران مردم در حرف و 
عمل به این فرمایش رهبر حکیم مان لبیک گویند و آن 

را وظیفه  ملی، سیاسی و شرعی خود بدانند.
قالیباف خاطرنشــان کرد: در پایان درباره ادعای 
رئیس جمهــور آمریکا مبنی بر مذاکــره با ایران، باید 
گفت رفتارهای رئیس جمهور آمریکا با دیگر کشــورها 
به روشــنی نشــان می دهد، این اظهارات صرفا فریب 
»مذاکره نمایــی« با هدف تحمیل خلع ســلاح ایران 
اســت که وی در »ســند سیاســتی« آمریــکا آن را 
امضا کرده اســت، این یک امر بدیهی اســت که هیچ 
مذاکره ای زیر سایه  شمشیر تهدید با دستورکار تحمیل 
امتیازخواهی های جدید به رفع تحریم منجر نمی شود و 
به نتیجه ای نمی رسد، مگر تحقیر ملت عزتمند ایران.

وی ادامه داد: امروز بیش از هر زمان دیگر روشن 
شــده اســت که رفع تحریم از مسیر قوی شدن ایران 
و خنثی ســازی تحریم امکان پذیر است لذا ما منتظر 
هیچ نامه ای از ســوی آمریکا نمی مانیم و معتقدیم با 
اســتفاده از ظرفیت های عظیــم داخلی و فرصت های 
توسعه  روابط خارجی با دیگر کشورها می توان به چنان 
جایگاهی رســید که دشمن چاره ای جز رفع تحریم ها 
در قالــب ادامه مذاکرات با کشــورهای باقی مانده در 

برجام نداشته باشد.
تفکر ترامپ همان تفکر

 بعد از جنگ جهانی دوم است
اسماعیل کوثری، نماینده مردم تهران نیز طی تذکر 
شفاهی جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی گفت: 
عملیات بدر در سال ۶۳ و در چنین روزی شروع شد و 
در این عملیات مخصوصاً مهدی باکری و عباس کریمی 
فرماندهان رشید لشــکرهای ۳1 عاشورا و ۲٧ محمد 

رسول الله به شهادت رسیدند.
وی با اشــاره به بیانات شــب گذشته مقام معظم 
رهبری ادامه داد: مقام معظم رهبری  با بیانات بسیار 
الهی و انقلابی خودشــان مســیر ادامه راه سیاسی و 
اقتصادی را تبیین کردند تا دقیقا مسئولین و مردم بر 
اساس همین چارچوب راه و مسیر خود را در جهت رفع 
مشکلات نظام مقدس جمهوری اسلامی را ادامه دهند.
کوثــری افزود: آقای ترامپ به قول شــهید حاج 
قاســم عزیز، شــما یک قمارباز حرفه ای هستید، ولی 
در جایگاه ریاســت جمهوری آمریکا هم می خواهید با 
همان تفکر سیاســت هایتان جلو ببرید و به آنها جامه 
عمل بپوشــانید. این تفکر همــان تفکر بعد از جنگ 
جهانی دوم می باشد که خیال می کنید می توانید همه 
احکامتان را با وحشــت و قلدری به دست  آورید. زهی 
خیال باطل!  دیگر آن دوران گذشته است و ملت ها و 
مخصوصاً مردم عزیز ایران شــما را به عنوان یک آدم 
نادان و قلدر محسوب می کنند که همه عقل و فکرشان 

در بازویشان و سلاح های نظامی می باشد.
ایران توقعات دولت های قلدر را 

نمی پذیرد
در همین جلســه، محمد معتمدی زاده، نماینده 
مردم ســیرجان در مجلس شــورای اسلامی در نطق 
میان دستور خود با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب، 
گفت: دیروز در بیانات بسیار مهمی، رهبر معظم انقلاب 
تکلیف را برای همه ما روشــن کردند و فرمودند ایران 
قطعــاً توقعــات دولت های قلــدر را نمی پذیرد. آری، 

دولت های قلدری که به نسل کشــی و آدم کشی کمک 
می کنند و بیش از ۴۸ هزار نفر را در غزه به کشــتن 
داده اند. سؤال من این است: آیا شما انسانید؟ شمایی 
که بویی از انســانیت نبرده اید و دنبال عادی ســازی 
روابط کشورها با کشور قاتل و نسل کشی چون اسرائیل 
هستید؟ شــمایی که هر روز با ایجاد گروه هایی مانند 
داعش و تکفیری هــا و گروه های مختلف آدم کش در 
منطقه، به دنبال آتش افروزی هستید، چه فکر کرده اید؟ 
فکر کرده اید کشــور ایران، که خاستگاه تمدن بشری 
اســت و هوش و ذکاوت مردمش در طول تاریخ زبانزد 

خاص و عام بوده، دیگر کلاه سرش می رود؟ 
وی ادامه داد: زمانی که نامی از کشورهایی مانند 
آمریکا و اسرائیل نبود، نام ایرانی ها بر تارک کتاب تاریخ 
می درخشــید. در ابتدای انقلاب نوپای ما، هشت سال 
تمام ظرفیت های خود را گذاشتید، اما نتوانستید حتی 
یک وجب از خاک ما را بگیرید. امروز که ایران قوی تر 
و توســعه یافته تر شده، خیال باطل دارید. اگر تصمیم 
بگیریم غنی سازی را تا ۹۰ درصد پیش ببریم، برای ما 
مثل آب خوردن است. اگر تصمیم بگیریم علی رغم میل 
باطنی و آموزه های دینی و اعتقادی مان سلاح هسته ای 
داشــته باشیم، این کار برای ما بسیار ساده است. پس 
قلدری هایتان را برای کشورهایی بگذارید که گاو شیرده 
شما هستند. بروید تحریم های ظالمانه را بردارید، بروید 
انسانیت را یاد بگیرید، بروید آدم شوید، بروید وفای به 

عهد را یاد بگیرید و بعد بیایید مذاکره کنید. 
معتمدی زاده در ادامه به موضوع عدم تصمیم گیری 
و ترک فعل اشــاره کرد و بیان داشت: در صحبت های 
رهبر معظم انقلاب، موضوع عدم تصمیم گیری و ترک 
فعل بســیار پررنگ بود. این موضوع بسیار مهم است 
و هزینه های ســنگینی را بــر دوش حاکمیت و مردم 
گذاشته اســت. از دولت درخواست می کنم نسبت به 
این موضوع حســاس باشند. جا دارد تذکری به دولت 
داده شود: انتصاباتتان سیاسی نباشد. عده ای نیایند و 
به شما بگویند مسئولین باید در زمان تبلیغات ریاست 
جمهوری، نگاه و رأی شــان بــا رئیس جمهور منتخب 
هم سو باشد. اگر می خواهید دچار عدم تصمیم گیری و 
ترک فعل مسئولین نشوید، از انتصابات سیاسی پرهیز 
کنید و افراد شایسته، متخصص، صاحب تجربه و متعهد 

را منصوب کنید. 
وی افزود: متأسفانه در استان کرمان، انتصابات از 
جناح خاصی بوده و بعضاً ضعیف است. مشکلات ناشی 
از انتصابات سیاسی نباید باعث ایجاد اختلاف بین قوا 
شــود. انســجام مهم ترین موضوعی است که امروز در 

کشور ما باید به آن توجه جدی شود. 
نماینده مردم سیرجان در ادامه به انتقاد از عملکرد 
بنیاد مســکن پرداخت و ابراز داشت: تذکر بعدی من 
به بنیاد مسکن است. به اسم آماده سازی زمین، مبالغ 
بسیار ســنگینی از مردم اخذ می شود. به اسم جریمه 
تأخیر در ســاخت، چندین برابــر مبالغ اولیه از مردم 
ضعیف روستا جریمه درخواست می شود. از مسئولین 
درخواســت می کنم مردم را دریابنــد، خصوصاً مردم 
ضعیف و زحمت کش روســتاها را. همچنین از سرکار 
خانم صادق، وزیر راه و شهرسازی، درخواست می کنم 
شــخصاً وضعیت راه های شهرســتان های سیرجان را 
بازدید کنند و پاســخ مردم را بدهند و به مشــکلات 

مردم رسیدگی کنند. 
معتمدی زاده در پایان به وضعیت بازنشســتگان 
اشــاره کرد و اظهار داشت: جناب آقای میدری، وزیر 
محترم کار، از شما درخواست می شود برای بازنشستگان 
وقت ویژه بگذارید و هوای آنها را داشته باشید، خصوصاً 
بازنشستگان فولاد را که این روزها بسیار ناراحتند و با 

مشکلات زیادی دست و پنجه نرم می کنند. 
مسئولان در اولویت معیشت و اقتصاد 

به خودفراموشی دچار نشوند
در جلســه دیروز، احمد راســتینه، نماینده مردم 
شــهرکرد نیز طی تذکر شفاهی خطاب به نمایندگان 
مجلس، گفت: رهبر معظم انقلاب در جمع مســئولان 
اولویت اصلی کشور را معیشت و اقتصاد مطرح کردند. 
البته قبل از آن، در تذکرات ماه مبارک رمضان و آیه ۶۹ 
سوره توبه نیز اشاره فرمودند و همه می دانیم که اولویت 
معیشت و اقتصاد مشروط به آن است که مسئولان نظام 

جمهوری اسلامی دچار خود فراموشی نشوند. 
وی افزود: یکــی از همکاران در صحن مجلس به 
خانواده هــا و خواهران محتــرم محجبه مؤمن که در 
سرمای زمســتان در جلوی مجلس متحصن شده اند، 
تهمتی زد که به خدا پناه می برم. حرف این خانواده ها 
چیست؟ همان امضای ۲۰۹ نماینده مجلس و همین 
مفروضات نظام اســلامی که برای آن انقلاب کردیم و 
حفظ دین، اخلاق فرهنگ و هویت مان اســت. آیا اگر 
خانواده ما هم امروز در جمع متحصنین بودند، همین 

حرف را می زدیم؟
نماینده مردم شهرکرد ادامه داد: از همه مؤمنان، 
محجبه هــا و زنان عفیفه ایــران عذرخواهی می کنم. 

اینهــا حرفشــان ابلاغ قانون عفاف و حجاب اســت و 
تاریخ ســازانی هستند که ما را تکان می دهند تا دچار 

خودفراموشی نشویم. 
رئیس جمهور برای معیشت مردم

 یک راهکار عملی ارائه دهد
در همین جلسه، امیر حیات، نماینده مردم بندر 
ماهشهر مقدم در تذکری شــفاهی اظهار داشت: روز 
گذشــته توفیق داشتیم در محضر نورانی رهبر معظم 
انقلاب باشیم. یک جلسه بسیار نورانی و معنوی و قابل 
استفاده ای بود که در مورد مسائل معیشتی، حضرت آقا 
توضیح داده و تذکر دادند. متاسفانه دولت هیچ برنامه 
عملیاتی ندارد. بنابراین به رئیس جمهور تذکر می دهم 

که برای معیشت یک راهکار عملی ارائه دهد.
نماینده مردم بندر ماهشــهر در مجلس در تذکر 
خطاب وزیر کشور گفت: تمام انتصاباتی که آقای وزیر 
دنبال می کند، بحث حزبی بوده و دنبال شایسته سالاری 
نیست. ما دنبال حل مشکلات مردم هستیم. این افراد، 
تعدادی آدم فسیل و درمانده هستند که می خواهید به 

آنها مسئولیت بدهید.
تصویب کلیات لایحه الحاق دولت ایران

 به موافقتنامه وین
همچنیــن، نمایندگان در نشســت علنی دیروز 
مجلس شــورای اســلامی در جریان بررسی گزارش 
کمیســیون قضائی و حقوقی در مــورد لایحه الحاق 
دولت جمهوری اسلامی ایران به موافقتنامه وین درباره 
تاسیس طبقه بندی بین المللی عناصر تصویری علائم و 
موافقتنامه استراسبورگ درباره طبقه بندی بین المللی 
اختراعات با کلیات این لایحه با 1۹۶ رأی موافق، ۲۶ 
رأی مخالــف و ۳ رأی ممتنع از مجموع ۲۴1 نماینده 

حاضر در جلسه موافقت کردند. 
55 درصد دستگاه های دولتی 

مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری نیست
خبــر دیگر اینکه، بهنام رضوانــی، نماینده مردم 
کلیبر طی تذکر شفاهی خطاب به رئیس جمهور گفت: 
تاکید دائمی جناب عالی به حق و عدالت اســت، ما که 
نتوانستیم عدالت را در بخش های مختلف اجرا و برقرار 
کنیم و متاســفانه ناعدالتی و تبعیض هر روز بیشــتر 
می شود، حداقل برقراری عدالت در پرداخت حقوق و 
دستمزد شاغلان و بازنشستگان در اختیار شما است، 

به آن توجه کنید.
نماینده مردم کلیبر، خداآفرین و هوراند در مجلس 
شورای اســلامی اشــاره کرد: همین الان ۵۵ درصد 
دستگاه های دولتی مشمول قانون خدمات کشور نیست 
و به عناوین مختلف از این قانون مستثنی شده و اغلب 
پرداخت های نامتعارف در این گروه های مستثنی شده 

تابعه مقررات خاصی اتفاق می افتد.
رضوانی با اشاره به انواع مختلف رابطه استخدامی 
در دستگاه های اجرائی تصریح کرد: چرا در یک بخش 
از یک ســازمان کارمندانی که در کنار هم مشغول به 
کار هســتند با حقوق های متناقض و با فاصله فاحش 
هســتند؟ در ماده ۴۵ قانون خدمات کشوری، دو نوع 
اســتخدام پیمانی و رســمی و ذیل مــاده ۳۲ اجازه 
به کارگیری نیروی کار معین داده شــده است، اما در 

حال حاضر 1۵ نوع رابطه استخدامی داریم.
ارجاع لایحه عضویت ایران 

در اتحادیه بین المللی انرژی خورشیدی
 به کمیسیون انرژی

علاوه بر اخبار بالا، در نشســت علنی روز گذشته 
مجلس شــورای اسلامی، گزارش کمیسیون انرژی در 
مورد لایحه عضویت ایران در اتحادیه بین المللی انرژی 
خورشیدی مورد بحث و بررسی قرار گرفت و نمایندگان 
پیشــنهاداتی را برای اصــلاح جزئیات این لایحه ارائه 
کردند، در نهایت ماده واحده این لایحه جهت بررسی 

و اصلاح به کمیسیون انرژی ارجاع شد.
محمدباقر قالیباف، در مورد ارجاع ماده واحده این 
لایحه گفت: بحثــی در رابطه با معاهده پاریس وجود 
دارد که در این جلســه پیشنهادات بررسی و به اتمام 
رسید. بنابراین رأی نهائی الان گرفته نمی شود و پس 
از بررسی نتیجه به صحن اعلام و رای گیری نهائی در 

صحن انجام خواهد شد.
انتصاب ها در استان ها 

از یک جریان خاص است
افزون بر اخبار پیش گفته، مجید دوستعلی، نماینده 
مردم کرمان نیز طی تذکری شــفاهی ضمن تشکر و 
تقدیــر از بیانات ارزشــمند و گرانســنگ مقام معظم 
رهبری، مخصوصاً توجه معظم له به مســئله معیشت 
مردم که آن را در درجه اول اهمیت قلمداد فرمودند، 
بیان کــرد: همچنین رهبر انقلاب موضوعاتی از قبیل 
پیگیری کردن امور، اســتفاده از ظرفیت های کشور، 
توجه به قاچاق دوســویه بالاخــص اصلاح نظام ارزی 
کشور و تقویت ارزش پول ملی که در زندگی مردم اثر 
دارد و در آبروی کشور هم مؤثر است، مورد اشاره قرار 
دادند. همچنین ایشــان در ارتباط با بالا رفتن قیمت 

ارز و کاهــش تورم نکاتی را مورد توجه قرار دادند. به 
همین مناسبت و بعد از اقدام مجلس شورای اسلامی 
در انجام وظیفه نظارتی خود در استیضاح وزیر اقتصاد 
از رئیس جمهور محتــرم می خواهم تا در معرفی وزیر 
اقتصاد پیشــنهادی خود، فردی را به مجلس معرفی 
کنــد که به این مبانی و بیانات توجه داشــته و قبول 
داشته باشند و در جهت اجرائی کردن آن قدم بردارند.

دوســتعلی با اشاره به ســایر اظهارات رهبری در 
زمینه مذاکرات اظهار داشــت: ایشــان در این زمینه 
گفتند؛ اینکه دشــمن دم از مذاکره می زند تا در افکار 
عمومی فشــار ایجاد کند، هدف مذاکره نیست. بلکه 
تحکم و تحمیل اســت. لذا مسئولین عزیز باید به این 

نکات عنایت داشته باشند.
وی خطاب به پزشکیان متذکر شد: آقای پزشکیان 
در تاریخ پنجشــنبه 1٧/ 1۲/ 1۴۰۳ در جمع فناوران 
و نخبگان دانش بنیان شــرق تهران فرمودید: »در این 
کشور مدام مدیر عوض می کنیم، به جای اینکه مشکل 
را پیــدا کنیم و حل کنیم خیــال می کنیم اگر آدم ها 
را کنــار بگذاریم یک آدم دیگر بیاوریم مشــکل حل 
می شود« این نکته شماست. لطفاً این بیان و استراتژی 
را به زیرمجموعه خود در دولت ابلاغ فرمایید. لذا گفتن 
این حرف ها برای مردم درد دوا نمی کند، تاکید کنید 
تا مسئولین محترم اعم از وزرا استانداران در انتصابات 

به این نکات توجه داشته باشند.
نماینده مردم کرمان افزود: برداشــتن مدیران و 
گماردن افرادی ضعیف تر از مدیران قبلی کار عقلانی 
نیست. دستور بدهید بیشتر بررسی بشود. لطفاً به یک 
مــورد از آن تغییر در مدیریت صنایع مس ایران توجه 
کنید و بفرمایید حقیقت آن را به شــما گزارش کنند. 
شما از وفاق صحبت می کنید ولی در استان ها انتصاب ها 

از یک جریان خاص است.
وی با اشاره به مسئله اتباع بیگانه در کشور گفت: 
این موضوع از جمله مطالبه عمومی است. وزیر کشور 
به این موضوع اهتمام دارند، آقای رئیس جمهور لطفاً در 
این بخش اهتمام جدی تر ، بیشتر و قوی تر داشته باشند.

عدم اعطای تسهیلات به مردم
 سیاست غلط دولت و بانک مرکزی است

خبر دیگر اینکه، ولی داداشی، نماینده مردم آستارا 
در نطق میان دســتور با سلام و صلوات به ارواح پاک 
شهدا و امام شهدا و آرزوی توفیق و سلامتی برای رهبر 
معظم انقــلاب، گفت: نمایندگان ملت بزرگ ایران در 
مجلس شورای اسلامی مستحضرید، همان طوری که 
می دانید و می دانیم کشــور ما امروز در منطقه در اوج 
اقتــدار و قدرت قرار دارد و این نشــان از عظمت امام 
و امت اســلامی دارد، همان طــوری که رهبری تاکید 
فرمودنــد باید بر روی پای خود بایســتیم و اعتماد به 
دشــمن جز خذلان و خسارت چیز دیگری برایمان به 

ارمغان نخواهد آورد.
سخنگوی کمیسیون اجتماعی در مجلس شورای 
اســلامی، اظهار داشــت: امروز با تمام اقتداری که در 
کشــور داریم اما نقاط ضعف زیادی از جمله اقتصادی 
وجود دارد و مسیر حل این مشکل فقط در سایه تلاش 
همه مسئولان کشور خواهد بود؛ نگاه مقطعی،  قشری 
و پراکنده به موضوعات مشــکلات کشور جز خسارت 

چیزی عاید کشور نخواهد کرد.
وی تاکیــد کرد: بندر آســتارا بــه دلیل کوتاهی 
مســئولین ســازمان بنادر بیش از یک سال است که 
تعطیل شده است و اقتصاد دریامحور معلق گردیده و 
تجارت دچار آسیب شده است، آستارا در مسیر کریدور 
چین به اروپا نیز قرار دارد که حمل ونقل در این مسیر 
به صورت حمل ونقل ترکیبی انجام می پذیرد، تعطیلی 
بنــدر و همچنین کندی در اجرای پــروژه تعریض و 
بهینه سازی جاده آســتارا - نمین باعث تعطیلی این 
کریدور شده است، از وزیر راه و شهرسازی انتظار داریم 

اقدام عاجل انجام دهد.
داداشی خاطرنشان کرد: به دولت توصیه می کنم در 
نظام بانکی کشور سهم ملت را به صورت عمومی تضییع 
نکند عدم اعطای تســهیلات به مردم از سیاست غلط 
دولت و بانک مرکزی اســت که باعث ایجاد نارضایتی 
شده اســت، از رئیس جمهور محترم درخواست دارم 
همان گونه که به بنده قــول دادند نماینده ای را برای 
مشــکلات آســتارا در هیئت دولت انتخاب نمایند تا 
مشکلات آستارا به صورت ویژه در هیئت دولت بررسی 
گردد، از همه همــکاران عزیز و همچنین ملت بزرگ 

ایران کمال تشکر را دارم.
به پرونده ساماندهی بازنشستگان

 نیروهای مسلح بی توجهی شده است
سارا فلاحی، نماینده مردم ایلام در مجلس شورای 
اسلامی طی تذکر شفاهی خود بیت »ای وای بر اسیری 
کز یاد رفته باشد/ در دام مانده باشد صیاد رفته باشد« 
را به مثابه موضوع بازنشســتگان نیروهای مســلح و 
نیروهای شــرکتی دانست و گفت: متاسفانه امروز این 
 قشر اســیر بی توجهی و اهمال ما در مجلس و دولت

شده اند.
نماینــده مردم ایــلام، ایوان، شــیروان، چرداول 
و مهــران ادامــه داد: انگار یادمان رفته اســت همین 
بازنشســتگان نیروهای مســلح بودند که دیروز سینه 
به سینه دشمن ایســتادند و متاسفانه امروز معیشت 
آنها را به رگبار بی توجهی بسته ایم، انگار یادمان رفته 
است برای عدالت خواهی به مجلس آمدیم اما متاسفانه 
نیروهای شرکتی امروز اسیر بی عدالتی و بیکاری شدند 
و پرونده ساماندهی آنها که قرار بود مایه امیدشان باشد 
امروز نمی دانیم در بایگانی کدام نهاد بالادستی در حال 
خاک خوردن است، لذا انتظار می رود مجلس و دولت 
همدوش و در کنار هم به کمک این دو قشر زحمتکش 

و فراموش شده بیایند.

سرلشکر باقری:

غاصب فلسطین باید برود، حزب الله قطعاً قوی تر می شود
با تأکید بر  رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
اینکه کسی که فلسطین را غصب کرده باید برود، 
گفت: جوانان حزب الله قطعاً بیش از گذشته قوی تر 

خواهند شد.
در حاشیه دیدار جمعی از کارگزاران نظام با رهبر 
انقلاب، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و فرمانده کل 
ارتش به یک شــبکه لبنانی گفتند، طرح ترامپ برای 

غزه عملی نخواهد شد.
ســران قوا و جمعی از کارگزاران نظام، روز شنبه 
به رســم هر ساله و به مناسبت ماه مبارک رمضان، با 
مقام معظم رهبری دیدار کردند. در حاشیه این دیدار، 
شبکه المیادین لبنان به ســراغ مصاحبه با جمعی از 

سران کشور رفت.

سرلشکر محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای 
مســلح در پاســخ به ســؤالاتی درخصوص فلسطین، 
حــزب الله و رویکرد دونالد ترامــپ در قبال ایران، به 
المیادین گفت: کســی که فلســطین را غصب کرده 
باید برود... نمی شــود یک ملتی را از سرزمین خودش 
بیرون کرد. ریشه ملت فلسطین در فلسطین است و در 
سرزمین خودش باقی خواهد ماند... طرح ترامپ برای 
نوار غزه، صرفاً حرف های احساسی و غیرقابل اجراست 
و ملت فلسطین در سرزمین خودش ثابت خواهد بود.
سرلشــکر باقــری با اشــاره به سیاســت ترامپ 
در قبــال ایران نیز خاطرنشــان کرد: سالهاســت که 
دشمنان سیاست فشــار حداکثری را به کار گرفته اند 
و دیگــر تحریمی نمانده که علیــه ایران اعمال نکرده 

باشــند اما ملت ایران همچنان استوار ایستاده است.
این مقام نظامی جمهوری اسلامی ایران در پاسخ 
به ســؤالی درباره حزب الله نیز گفت: جوانان حزب الله 

قطعاً بیش از گذشته قوی تر خواهند شد.
همچنین سرلشــکر عبدالرحیم موسوی، فرمانده 
کل ارتش جمهوری اســلامی ایران به شبکه المیادین 
خاطرنشــان کرد: موضع ایــران در قبال طرح ترامپ 
)برای نوار غزه( همان موضع ملت فلسطین، مسلمانان 

جهان و عقلاء است.
وی تصریح کرد: این طرح غیرمنطقی و بی پایه و 

اساس است و هرگز محقق نخواهد شد.
فرمانده کل ارتش در واکنش به موضوع مذاکره با 
آمریکا نیز گفت: هیچ انسان عاقلی زیر فشار و تحریم 

مذاکره را نمی پذیرد. مذاکره به این شکل، غیرعقلانی 
و شرافتمندانه نیست.

همچنین امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی، جانشین 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در حاشیه این دیدار، 
ضمــن بیان اینکه ایران در حوزه هــا و ابعاد مختلف، 
قدرت بزرگی است، تأکید کرد: ما آمادگی کامل برای 

مقابله با هرگونه اشتباه محاسباتی دشمنان را داریم.
امیر ســرتیپ آشتیانی خاطرنشــان کرد: ما هیچ 
ترسی نداریم و مطمئنیم که هیچ کس جرأت حمله به 

ایران را نخواهد داشت.
او با اشــاره به مــردم غزه و طــرح ترامپ برای 
کوچاندن آنان، گفت: مردم فلســطین را نمی توان از 

سرزمین خود بیرون کرد.

وارونگی »پایان تاریخ«
ترامپ، كاتالیزور است

یادداشت روز

محمد ایمانی

ادامه از صفحه ۲
۷- دولت، دستگاه قضائی، نمایندگان مجلس، و دستگاه های اطلاعاتی باید در تراز این 
باور که در معرض »جنگ ترکیبیِ تحمیلی« هستیم، به میدان بیایند، منطبق با اقتضائات 
و الزامات این باور برای تقویت قدرت دفاعی کشور در ابعاد گوناگون حرکت کنند، و در 
کور کردن منافذ رخنه و اخلال اقتصادی، امنیتی، فرهنگی و رسانه ای، کمترین اهمالی 
به خرج ندهند. شبکه/ شرکت/ رسانه هایی که به شکل سازمان یافته و هم پوشان، کشور 
را ضعیف نشــان می دهند، ترامپ عهدشکن را اهل تعامل جا می زنند، در بازار التهاب 
می آفرینند و به تورم انتظاری دامن می زنند، یا با دســتکاری در بازار، تلاطم اقتصادی 
پدید می آورند و معیشت مردم را سخت می کنند، سزاوار کمترین ترحمی نیستند. آنها 
سرانگشــتان نفوذ و دلالت کنندگان دشمن برای زدن ضربات دقیق تر هستند و باید به 
 عنوان خائن وطن فروش، تحت تعقیب و مجازات شدید قرار بگیرند. این شبکه وطن فروش، 
در دلالت دشمن یا آلت دستی او، مشابه همان نقشی را ایفا می کنند که امثال اشعث بن 
قیس )والی برکنار شده آذربایجان/ پیوند خورده با اردوگاه معاویه/ سردسته شکاف افکنان 
در لشــکر امیر مؤمنان علیه السلام( ایفا کردند و با این وجود، ادعای مصلحت اندیشی 
ا  داشتند! امیر مؤمنان )ع( درباره این منافق دوقطبی ساز فرمود: »مَا یدُْرِیکَ مَا عَلَيَّ مِمَّ
یْفَ وَ سَاقَ إلِیَْهِمُ الحَْتْفَ  عِنِینَ... إنَِّ امْرَأً دَلَّ عَلَی قَوْمِهِ السَّ ليِ، عَلَیْکَ لعَْنَهًْ اللهِ وَ لعَْنَهًُْ اللَاّ
لحََرِيٌّ أنَْ یمَْقُتَهُ الْقَْرَبُ وَ لَا یأَْمَنَهُ الْبَعَْدُ. تو چه می فهمی چه چیز به سود من است یا به 
زیان من؟ لعنت خدا و لعنت همه لعنت کنندگان بر تو باد... مردی که شمشیر دشمن را 
به سوی قوم خود دلالت کند و مرگ را به سوی آنان بکشاند، سزاوار است که نزدیکان، 

او را دشمن دارند و دیگران، از شرّ او ایمن نباشند«. )خطبه 1۹ نهج البلاغه(


